

**NOTICE TO CONFORMATION JUDGES**

(October 2024)

This notice is being forwarded to provide you with updates related to breeds being judged on a table, floor or ramp, as well as some reminders.

At the September 2024 Board Meeting the following motions were carried with amendments to the Conformation Show Rules.

These amendments are effective **January 1, 2025**.

“THAT, the Conformation Rules Show Rules & Regulations, Appendix G List of Breeds That Must Be Judged on The Table, Group 4 Terriers be amended **effective January 1, 2025** as follows:

Appendix G List Of Breeds That Must Be Judged On The Table

Group 4 – Terriers All Terriers except those noted below:

Airedale Terrier

American Staffordshire

Bull Terrier

Bull Terrier (Miniature) (optional)

~~Irish Terrier (optional)~~

Kerry Blue Terrier

Soft-Coated Wheaten Terrier

Staffordshire Bull Terrier”

The Irish Terrier can no longer be judged on a table, it is already listed in Appendix I List of Breeds That May Be Judged On A Ramp.

“THAT, the Conformation Rules & Regulations current Appendix G, List of Breeds That Must Be Judged On a Table, be amended to add Norwegian Lundehund **effective January 1, 2025** as follows:

Appendix G List of Breeds That Must Be Judged on a Table

Group 2 – Hounds

Basenji

Beagle

All Dachshunds

Drever

Petit Basset Griffon Vendeen

ADD NEW

Norwegian Lundehund”

“THAT, the Policy & Procedure Manual, Chapter 6 Shows and Trials, Section S Approval of Judges, Subsection (2) Conformation Events (a), Chapter 7 Judges, Section B Applicant Conformation Judges, Subsection (4) Initial Permit (a) be amended **effective January 1, 2025** as follows:

VII Judges,

B Applicant Conformation Judges,

(4) Initial Permit

(a) An applicant may apply for a permit for one (1) or more breeds in the same group with the following exceptions:

- Manchester Terriers and Toy Manchester Terriers
- Schnauzers
- Poodles
- Xoloitzcuintlis
- American Eskimo Dogs

ADD NEW:

Once a judge becomes licensed to judge one of the above noted breeds with size varieties, the judge will automatically become licensed for all of the varieties of the same breed.”

To clarify, Schnauzers have been designated as 3 completely different breeds, and when a judge becomes licensed for either the Giant Schnauzer, Miniature Schnauzer, or Standard Schnauzer, the judge will not automatically be licensed for all 3 breeds.

Please remember that effective July 1, 2024 the Pumi and Viringo were eligible to compete in Conformation shows.

The Viringo is in Group 2 (Hounds) and there are 3 sizes all within Group 2 (small, medium, large).

The small is judged on a table, the medium is judged on a table or ramp, and the large is judged on a ramp or on the ground.

The Pumi is in Group 7 (Herding), and must be judged on the table.

AVIS AUX JUGES DE CONFORMATION

(octobre 2024)

Le présent avis est transmis pour vous fournir des mises à jour concernant les races jugées sur une table, au sol ou sur une rampe, ainsi que quelques rappels.

Lors de la réunion du Conseil d'administration de septembre 2024, les modifications suivantes aux *Règlements des expositions de conformation* ont été adoptées. Les modifications entreront en vigueur **le 1^{er} janvier 2025**.

« QUE les *Règlements des expositions de conformation*, Annexe G - Liste des races qui doivent être examinées sur la table, Groupe 4 - Terriers, soient modifiés **à partir du 1^{er} janvier 2025** comme suit :

Annexe G - Liste des races qui doivent être examinées sur la table

Groupe 4 – Terriers. Tous les terriers, à l'exception de ceux mentionnés ci-dessous :

Terrier Airedale
Terrier américain du Staffordshire
Bull terrier
Bull terrier (miniature) (facultatif)
~~Terrier irlandais~~(facultatif)
Terrier Kerry bleu
Terrier wheaten à poil doux
Bull terrier du Staffordshire »

Le terrier irlandais ne peut plus être examiné sur la table, il figure déjà à l'Annexe I, liste des races pouvant être examinées sur une rampe.

« QUE, l'Annexe G actuelle des *Règlements des expositions de conformation* - Liste des races qui doivent être examinées sur la table, soit modifiée pour ajouter le lundehund norvégien à partir du **1^{er} janvier 2025**, comme suit :

Annexe G - Liste des races qui doivent être examinées sur la table

Groupe 2 – Lévrier et chiens courants

Basenji

Beagle

Tous les teckels

Drever

Petit basset griffon vendéen

Ajout d'une nouvelle race

Lundehund norvégien »

« QUE le *Manuel des politiques et des procédures*, chapitre 6 - Expositions et concours, section S, Approbation des juges, sous-section (2) Expositions de conformation (a), chapitre 7 - Jugés, section B - Candidats au poste de juge de conformation, sous-section (4) Permis initial (a), soit modifié comme suit **à partir du 1^{er} janvier 2025** :

VII Jugés,

B - Candidat au poste de juge de conformation

(4) Permis initial

(a) Le candidat peut demander le permis de juger une ou plusieurs races du même groupe à l'exception des races suivantes :

- 1) Terriers de Manchester et terriers de Manchester nains;
- 2) Schnauzers;
- 3) Caniches;
- 4) Xoloitzcuintlis;
- 5) Chiens esquimaux américains.

Ajouter nouveau :

Lorsqu'un juge est autorisé à juger l'une des races susmentionnées avec des variétés de taille, il est automatiquement autorisé à juger toutes les variétés de la même race ».

Pour clarifier, les schnauzers ont été désignés comme trois races uniques, et lorsqu'un juge devient autorisé à juger le schnauzer géant, le schnauzer nain ou le schnauzer standard, il n'est pas automatiquement autorisé à juger les trois races.

N'oubliez pas qu'à partir du 1^{er} juillet 2024, le pumi et le chien nu du Pérou peuvent concourir dans les expositions de conformation.

Le chien nu du Pérou fait partie du groupe 2 (lévriers et chiens courants) et il a trois tailles dans le groupe 2 (petit, moyen, grand).

Le petit est jugé sur la table, le moyen est jugé sur la table ou une rampe, et le grand est jugé sur une rampe ou au sol.

Le pumi est dans le groupe 7 (chiens de berger) et doit être jugé sur la table.